
New Yorkban megkezdődött 
a csúcstalálkozó 

Tizennyolc állam- és kormányfő vesz rész! 
Az ENSZ székhelyére érkezet t t izen-

nyolc á l lam- és kormányfő — köztük 
Losonczi Pál —, va lamint Gaslon Tkom, 
az európai közösségek bizot tságának el-
nöke részvételével kedden délután New 
Yorkban sor kerül t az Indira Gandhi 
indiai ko rmányfő által kezdeményezet t ta-
nácskozás első ülésére. A nem hivatalos 
á l lam- és kormányfői találkozó meg ta r t á -
sát az indiai ko rmányfő ez év márc iusá-
ban az el nem kötelezeti országok ú j -de lh i 
konfe renc iá ján javasolta. 

A csúcstalálkozó megtar tása a feszült 
nemzetközi légkörben hozzájárulhat „a 
legsúlyosabb gondok leküzdéséhez. i l letve 
a nézetek közelí téséhez" — mondot ta 
Gandhi ú j ság í róknak Reagan elnökkel 
hé t főn folytatot t . 45 perces eszmecseréje 
után. Gandhi — aki aznap érkezet t Pá -

rizsból New Yorkba — a világ legsúlyo-
sabb válságaiként emlí te t te a közel-keleti , 
a namíbiai , a közép-amer ikai kérdést , va-
lamint az irak—iráni konfl iktust . 

Az indiai minisz tere lnök elnökletével 
kedden megtar to t t tanácskozáson — 
amelynek második ülésére csütörtökön ke-
rül sor — részt vett Javiér Pérez de Cu-
ellar. az ENSZ fő t i tkára is. Hazánka t Lo-
sonczi Pál, a Népköztársaság Elnöki Ta-
nácsának elnöke képviselte a találkozón. 
A Szovje tunió ENSZ-delegátusa — az ed-
digi szokástól el térően — nem az amer i -
kai felszólalást követő napon, vagyis ked-
den ta r to t ta meg beszédét a közgyűlés 
ülésszakán, hanem egv héttel később. Mint 
a UPI jelentet te, a szovjet képviselő ere-
detileg keddre tervezet t felszólalását ké-
sőbbre halasztot ták. 

A 

Napirenden: az élelem 
A Római Klub ülése Budapesten 

Kedden Budapesten meg- Annak ellenére, hogy Ma-
kezdődött a Római Klub gyarország a világ mezőgaz-
ülése, amelyen mintegy 20 daságilag hasznosí tható te-
ország 100 képviselője, szo- rüle tének csupán 0.15 szá-
cialiata, fe j lődő és fe j le t t zalékával rendelkezik, jé-
tökés ál lamokból érkezett , lenleg már a világ mező-
illetve hazai tudósok tanács- gazdasági termeléséből 0,8 
koznak a világ élelmiszer- százalékkal részesedik, 
e l lá tásának biztosításáról. 

Szentágcrthai János, a 
Magyar Tudományos Aka-
démia e lnöke az ülést meg 
nyitva e lmondot ta : igen 
fontos feladat az ezredfor-
dulóra 6 milliárdra szaporo-
dó népesség élelmezésének 
megoldása, az éhínség meg 
szüntetése. Ez olyan fel-
ada t az emberiség számára, 
amelyet az országok csak 
összefogva, az eddiginél ha 
tékonyabb együt tműködés-
sel o ldha tnak meg. Nem 
elegendő csak a mezőgaz-
dasági te rmelés t fokozni, 
szükség van az elosztás ha-
tékonyságának növelésére, a 
nemzetközi agrár- és élelmi-
szer-keibskedelemben meg-
levő korlátozások, protek-
cionista intézkedések csök-
kentésére, végső soron pe-
dig a kormányok által kö-
'vetett pol i t ikában ú j é r -
tékrendek, fontossági sor-
rendek kia lakí tására . 

Nurul Iszlám, a FAO 
vezérigazgató-ihelyettese há-
imutatott, ihogy a világ 
élelmiszer-termelésének nö-
vekedése nem tart lépést a 
népszaporulat miatt is 
gyorsan bővülő kereslettel. 
Jelenleg mintegy negyed-
mil l iár t ember számára az 
alapvető élelmiszer-ellátás 
sem biztosított. egymil-
l iá rdra tehető azoknak a 
száma, akik egyre kevesebb 
ka ló r i a t a r t a lmú táplá lék-
hoz ju tnak . Az előzetes ta-
nulmányok szerint 2000-ig 
a fe j lődő országok élelmi-
szer impor t ja a jelenlegi-
nek háromszorosa, a rosz-
szul táplál tak száma azon-
ban ötszöröse lehet. 

Kínálkozik lehetőség ar -
ra. hogy az évezred végére 
megszűnjön az éhínség — 
mondot ta Aurelio Peccei, a 
Római Klub elnöke. A fe j -
lődő országok a hozamok 
növelésével, ú j növények 
a lkalmazásával , a megmű-
velt földterület jelentős bő-
vítésével megkétszerezhe-
tik termelésüket . 

Az emúl t két évtizedben 
o magyar élelmiszer-gazdaság 
több ágazata a világ élvo-
nalába jutott — számolt be 
a hazai eredményekről Ván-
csa Jenő mezőgazdasági és 
élelmezésügyi miniszter . 

Hazánkba érkezik 
Maurice Bishop 

Demográfiai hullámhegy 

Iskolák és óvodák a járásban 
A pá r t és a kormány a amenny i r e a deszkiek szá- á tadása várha tóan 1985-be» 

hatodik ötéves t e rvben a be- mí to t tak . iesz. 
ruházásoka t illetően az ok- Ezen a tanácskozáson Balástyán ú j beruházás az 
tatási célokat szolgáló épí t - mondta el a megyei tanács á l ta lános iskola bővítése 
kezéseknek biztosított el- képviselője, hogy a testület négy t an te remmel . A te rve-
sőbbséget. Érthető, hiszen jelentős összeggel j á ru l hoz- ző a CSOMITERV. A négy 
1970 és 1975 között nagyon zá a fa luban létesí tendő ú j tan te rem kiviteli és a ka-
sok gyermek s z ü l e t e t t . . . A telkek kialakításához. zánház terve szeptember 30-
gyerekek nőnek, először Nagy Ernő, a Csongrád r a e l k é s z ü l . A tervköltség 
óvodába mennek, az tán is- megyei Beruházás i Vállalat 5 1 7 e z e r forint . A generál-
kólóba. A szegedi j á rásban igazgatója szerint va lameny- kivitelező a CsOMlEP, még 
kevés az óvodai és az is- n y i beruházás megvalósít- a z i d * n szere tnék velük ax 
kolai hely. Ezt fe l i smerve ható. Muta tkoznak azér t a l a P o z » s t elvégeztetni. Az 
készült egy program, amely gondok is. Az ásotthalmi alvállalkozó a dóci Virágzó 
az összes pénz m a j d n e m óvoda épí tését nem biztos, T s z a kazánház megéoí té-
felét iskolák bőví tésére és hogy e lvá l la l ja a móraha'lmi ^ vállalta, s az idén 1.5 
óvodák épí tésére irányozza cég. Öttömösön pedig az a for in t é r t ékű m u n k á t 
elő. probléma, hogy a " t anács e l i s v 'égez. A befe jezés vár-

T e s n a n a szeeedi járási befizetet t je lentős mennyisé- h a t o i d e i e év. 
pá r ib fzo f t s lg kWvlselői. Sü pénzt a központi a lapba. * . CSOMIÉP 
élükön dr. Somogyi Ferenc d * biztos, hogy időben kmte l eze seben jelenleg fo-
első t i tká r ra l és a szegedi visszakapja . ly k az al talanos .skola bo-
járásl h ivata l munka tá r sa i . Ezek után nézzük meg, „ ' A, w n > e r e m m e l - Elo-
őket Fodor István e lnök hogy miként áll az épí tke- V ^ " " - f ^ 6 ™ ^ ' 
képviselte, szemlét ta r tó t - ™°stani helyzete. A A z á t a d á s o m tava" 

járás i h ivata l összefoglaló A z a * f d a 8 t 1 9 8 4 ' teva-
jelentése szer in t igv: a ta- szara lervezl*. 

Első ú t j u k Deszkre vezetett , vah,előtti és a tavalyi telje-
ahol egy négy tan te rmes is- sftés az ütem szerint a ta-

t ák a beruházások fölött. .... • 
Öttömösön a hatodik öt-

éves te rvben az ál ta lános 
kola és egy 75 személves kult. Balástyán a középtá- bővítését tervezték torta és egy 75 szemelyes szereplő elő- . t an te remmel . A beru-
óvoda épül. És n e m anyag , i r á t t 1Q m ü ] i ( P , házas, p rogram es a kiviteli 
gondok n é l k ü l . . . Hiszen szemben az idei te rvben t e ™ elkészült . A kivitelező 

a Magyar Laszlo Mgtsz. 
hogy a környéken ta lá lha tó Pel. Szere tnénk elérni, hogy ndorfalván az előző öt-
... . . . . ezt az összeget a CSOMIÉP e v e s t á v r ó l a thuzodo beru-
t o m o n t e s r e szolgalo fold a ? ; J a p 0 7 A s r m u n k á k e l v é s - házasként szerepelt az ál-
minősége n e m felel meg az késére fe lhasználná . 1981. és ta lanos iskola t o rna t e r em 
igényeknek. A beruházás te- 1982. években befe jeződöt t épí tése. Az á tadása 1981. 
hát többe fog kerülni , m i n t Domaszcken és Mórahalmon ™ á j u s 30-án tör tént meg. 

a 75—75 férőhelyes óvoda. A be ruházás költségé 4 mii-
Áthúzódó beruházáskén t fe- h o 5 8 e z e r fo r in t volt, 
jeződtek be Opusztaszeren nmelyből 712 ezer for in to t 
és Zákányszéken a 4 t a n - f e d e z e t t a megyei tanács, a 
te rmes iskolák. A zákány- l a k o s s a g pedig 2 millió fo-
széki iskola éni tése terv sze- n n t o s t a r sada lmi munkáva l 
r int is á thúzódó be ruházás j á ru l t hozzá az épí tkezés-

Lázár Györgynek, a Ma-
gyar Népköztársaság Mi-
niszter tanácsa elnökének derül t ki nemrégiben, csak 817 ezer fo r in t szere 
meghívására szeptember 28-
án, szerdán hazánkba é rke-
zik Maurice Bishop, a Gre-
nadai Népi Forradalmi Kor-
mány elnöke, az Ü j Mozga-
lom Pá r t (JEWEL) elnöke. 

delegáció 
yéhen 

A megyei t anácsházán : (balról) Polit Zbignlew, Pomers lu Sylwestcr és Pe t renko Wlod-
zimicrz; (jobbról) Szabó Sándor és dr. Koncz János . 

Hétfőn este Szegedre é rke- keletkezett gondokat, amit a együttműködést , javasla tokat 
zett — mint erről l a p u n k b a n szokatlanul nagv aszály idé- lett ennek további bővíté-
beszámollunk — lengyelor- zett elő; összefoglalta a ta- sére. 
szági tes tvérmegyénkből , nácsok előtt ál ló legfonto- Dr. Koncz János a megyei 
Lódzból a megyei tanácsi de- sabb feladatokat , hangoztat- pertbizottság nevében kö-
legáció Polit Zbigniewnek, va : az alapellátás, a lakás- szöntötte a lengyel vendége-
Lódz megye polgármester- építés, az egészségügyi és ket, m a j d Szabó Sándor zár-
helyettesének vezetésével. A szociális ellátás színvonalas szavával fe jeződöt t be a rr.eg-
küldöttseget kedden délelőtt megszervezése a legfonto- beszélés, melyben kifejezte 
a megye tanácsházán fogad- sabb tennivaló. Végül rövi- azon reményét, hogy az 
ta Szabó Sándor, Csongrád den szólt arról, hogy a két együttműködésben — mind-
megye tanácsának elnöke. A megye közötti együt tműkö- két nép javára — újabb 
megbeszélésen részt vet t dr. dési megál lapodásban foglal- eredményeket érünk el. 
Koncz János, a megyei pá r t - tak — például az áruházi A lódzi delegáció és kísé-
bizottság t i tká ra ; Szabó G. cserék — mikén t valósulnak rete ezután Mórahalomra ló-
László, a megyei tanács el- meg. togatott, ahol a megyei mód-
nökhelyettese; dr. Bozó A lengyel küldöttség veze- szertani szociális o t thonban 
Sándor, a megyei tanács tője. Polit Zbigniew átadta a gondozás szakmai i rányi-
végreha j tó bizot tságának t i t- a lódzi párt- és tanácsi re- tását tanulmányozták , m a j d 
k á r a ; dr. Rózsa József, a vb zetők üdvözletét a megye megtekintet ték Asottlialmon 
egészségügyi és dr. Kulcsár vezetőinek és lakosságának, az ér te lmi fogyatékosok szo-
Sóndor, a vb igazgatási osz- Röviden szólt Lódz megyé- ciális foglalkoztató intézetét, 
tá lyának vezetője. ről, a nehézségekről és a fel- Délután az Opusztaszeri 

A megyei tanács elnöke adatokról . Kiemelte, hogy Nemzeti Történeti Emlék-
köszöntötte a delegáció tag- az ipari termelés fokozato- parkban i smerkedtek a lat-
jait, akik — a meghívásnak san növekszik. Mint mon- nivalókkal , m a j d az ópusz-
cleget téve — ellá togat tak dot ta : a szociális gondosko- taszeri elmebeteg-gondozó 
megyénkbe és ezzel is erősí- dós. a lakásgazdálkodás, a szociális ot thont keresték fel. 
tik a két tesvérmegye kö- foglalkoztatáspoli t ika i ránt M a s z e r d á n a szegedi ta-
zötti sokoldalú kapcsolatot, érdeklődnek, ezzel szeretné- n á c & h ' á z a n é s t ö b b i n t é z _ 
megyénk gazdasagi, ta rsadal - nek ismerkedni Latogatasuk 
mi és polit ikai életéről; is- során. Eredményesnek ítélte menyben folytatódik a t a -
inertet te a mezőgazdaságban meg a két megye közötti pasztalatcsere. 

volt, ahol a lakosság társa- hez. 
dalmi m u n k á j a közel fél- A nagyközség a ha tod ik 
millió for in to t t e t t ki. ötéves tervben jelentős fe j -

Zákányszéken jelentős be- l e s z 0 é - s i lehetőséget kapot t : 
ruházás az óvoda és az a h - e S y 5 0 férőhelyes óvoda és 
hoz tar tozó konyha bővíté- a z a l t a l anos iskola bővíté-
se. amely tel jes egészében valósí tható meg 4 tan-
a község s a j á t erejéből énül t e remmel . Az óvodánál az 
meg. Az óvoda 25 fé rőhe- építési szerződést megkötöt-
lyes fej lesztésével elér ték, t e k 7 5 férőhelyre, az alapo-
hogv m i n d h á r o m csoport ré- z a s i m u n k á k elkészültek, a 
szére külön foglalkoztató áll k»vitelezo a sándorfa lv i 
rendelkezésre. A konyha k ° ' t ségve tes i üzem. Az óvo-
bővítésével — idén ősztől d a á tadási tervezet t ha tá r -
— 90 adagot főznek. A be- , d e i e 1 3 f ! 4- negyedik ne -
ruházásná l kiemelkedő a la- ftyedev. Az iskolánál a ki-
kossáp társadalmi összefő- vitelezo. CSOMIÉP vállal-
gása. Tá r sada lmi m u n k á b a n ta, h ° g y a beruházási üsz-
készült el az alapozás, a fa- S z e ?- P t e z évben beépíti . Az 
lak építése, a szakipar i építési szerződést azonban 
munkák , a te tőfedés és a ™ég nem s ikerü l t megkötni . 

tereprendezés is. A várha tó í ™ e l a „ - ^ [ ^ T ^ f 
,, nem elegiti ki a beruháza-

epitesi költség körülbelül s i p rogramban jóváhagyott , 
1.3 millió for in t lesz. s a CSOMITERV-vel egyez-

A hatodik ötéves tervben te te t t költségkeretet . Az 
induló beruházások közé « ? i t n ] í n y beruházási költ-

. , , seg-eloirányzata a kozolt 9 
tartozik Ásotthalmón az 50 m j U i ó for in t ta l szemben 12 
helyes óvoda és melegítő- millió forint , a külső köz-
konyha építése. A kiviteli mű nélkül, 
terv t e rvadap tác iókén t ké- A feladat: a községi ta-
szül él. A térvkőltség így iiacsok az eddiginél jobban 
kevesebb (233 ezer forint) dolgozzanak, értsenek szót 

a beruhazokkal es a kivi-
lesz. Az alapozasi m u n k a - telezőkkel. S ahonyan ezt a 
kat még az idén szeretnék szemle résztvevői megálla-

500 Pitották: törekedjenek a 
költségtakarékos megoldá-
sokra, építsenek a lakosság 
segítségére is. 

elvégezni (ér téke kb. 
ezer forint) . Kijelölt kivi-
telező a móraha lmi költ-
ségvetési üzem. Az óvoda Pctr i Ferenc 

Szocialista országok küldöttségei 
a Bábolnai Napokon 

Marjai Józsefnek, a Mi- Váncsa Jenő rr. tógazdasági 
niszter tanács elnökhelyet te- és élelmezésügyi miniszter 
sének meghívására a szocia- fogadta. A román delegá-
lista országokból küldöt tsé- ciót Ion Dinca első minisz-
gek vesznek részt az 1983. terelnök-helyettes, az NDK-
évi Bábolnai Napok kedden küldöttséget Bruno Lictz 
megnyílt négynapos rendez- mezőgazdasági, erdő- és élel-
vén.vein. A Vaszil Canov. a miszergazdasági miniszter, a 
Bolgár Kommunis ta Pár t KB Csehszlovák Szocialista Köz-
t i tkára és a Román Mali- társaság küldöttségét Jan 
nowski lengyel miniszterei- Jánovic, a szlovák kormány 
nöU-hefyettes vezette kül- mezőgazdasági és élelmezési 
döttségeket Mar ja i József, és minisztere vezeti. 
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